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Vezére|v aZ lnnováció
Az innováció továbbra is vezére|v |esz az EM| Kft..né|, hiszen
Bánky Tamás uezérigazgató e téren e|ődjéhez, a jÚnius végén nyugdíjba
vonu|t Karikás Györgyhöz hason|óan va||ja: ez a jovo Útja.

Nagyobb szerepet szán az eddiginél az új
vezető a lakás- és bérlakás-politika terüle-
tén az intézetnek, s a megújuló energiával
kapcsolatos tanúsítványok is e|őtérbe kerül-
nek. Emellett a veszélyes anyagoktól men-
tes építőipari termékek terén kell nagyot
előre lépni.

fnffigmcffi|l' Vezérigazgatóként mi az
elképzelése, mennyire kívánja követni a
korabbi irányvonalat az EMI-nél?
Bánky Tamás - Mindenképpen szeretném
megőrizni azokat az elemeket és hangsú-
lyokat, amelyeket jónak tartok, ám lesznek
olyan területek, amelyeken továbblépéseket
tervezek. Hiszem, bogy az EMI szempont-
jából kulcsfontosságú, hogy ajövőt helyezze
tevékenységének előterébe. Mások lesznek a
prioritások a kormányzat tevékenységében a
következő időszakban, s nekünk ehhez alkal-
mazkodni kell. A Széchenyi Terv kapcsán
számos új fejlesztés kezdődhet' s ebben az
intézetünk lehetőség szerint közreműködik
majd. Sokkal erősebben szeretnénk a kuta-
tás-fejlesztésre összpontosítanl, hiszen az
építőiparrengeteg új kihívás előtt á11.

*ilsil0dn'|h Nyilvan nem véletlen, hogy
elődje is az innovációt tartotta az egyik kulcs-
kérdésnek az Éln es az ógazat szempontjaból
eg,;arónÍ, Ön mit tekint a következő időszak
nagy kihívósanak?
B. T. - Az egyik leghangsúlyosabb terület
szándékaim szertrtt az építőanyag-gyártók

és a kivitelezők tevékenységéhez kapcsolódó
innovációs tevékenység lesz' A kormány-
zat részérő| is várható ehhez iránymuta-
tás, de nekünk magunknak szintén fel-
tett szándékunk az
ebben való szerepvál-
lalás. A másik kieme-
lendő terület a lakás-
és a bérlakás.politika,
amelyajövőbenacivi-
lek nyomására új uta-
kon jár. A harmadik
kulcsterület pedig a
megújuló energiával
kapcsolatos, az ehhez
kötődő műszaki vizs-
gá1atok, tanúsítványok
szélesítése és folyama-
tos aktualizálása szá-
mos feladatot ad majd.

fÉffiffi||h A megttjtiló energiak alkalma-
zasa egyfajta slágerterület az építőiparban,
ám az alkalmazott minőségről ritkán esik szó.
Javulhat a helyzet?
B. T. _ Mindenképpen. Ugy érzem, most
jott e| az ideje annak, hogy nagyot lépjtink
előre e téren. Fontos, hogy a megbízó bizton-
sága garantált legyen, a beépített anyagok,
s nem utolsósorban a beépítés módja minő-
ségi legyen. Minden más esetben is kiernelt
figyelmet kívánunk szánni a használt termé-
kek rninőségének. Érzékelhető. hogy egyre
nagyobb aze|várás a káros anyagok mellőzé-

sére. olyan termékeket várnak el a vásárlók,
amelyek nem bocsátanak ki veszélyes anya-
got, s teljes nyugalommal beépíthetik azt az
otthonukba. Új, ugyanakkor erősödő az igény

az emberek mindennapi
környezetében található
beépíte1t anyagok káros
hatásának kiszűrésére.
Erre felkészültünk, S
egyfelől ehhez igazitot-
tuk laboratóriumi tevé-
kenységünket, másfelől
rendelkezünk a szüksé-
ges fejlesztési potenci-
állal is.

iÉs{EsEc|tnm Ez c'zÍ
jelenti, hog.v mór folyik
a ntttnka?

B. T. - Úgy monda-

nám, hogy az e|őké-

szítés fázisában vagyunk. A belső kutatási
rendünket kialakítottuk, s fiatal vegyész kol-
légák, alkalmazástechnikai, illetve mechani-
kai szakemberek dolgoznak a téma áttekinté-
sén, a kutatás megalapozásán.

f píff slcc|nlh E m l í t e t t e a l aka sp o l it ikát, mint
a jövő eglik kulcstertiletét' Hogyan kapcso.
lotlna ebbe közvetlenül be az EMI?
B. T. _ Magyarországon a bérlakásépítés, a
bérlakások aránya rengeteg kívánnivalót hagy
maga után' Igaz, ennek a gyökerei hlányoz-
nak, de Láthatő, hogy Európában számos ji

modell létezik. Gondolok itt az osztrák vagy
a holland példára, amelyek nálunk már csak
azért is jelenthetnének kiindulási pontot, mert
ezeknek az országoknak a mérete hasonlít
Magyarországéra. Számos részlet adaptálható
az ottani gyakorlatból, sok olyan elem van,
amit mi is hatékonyan tudnánk alka|maznl,,
Ezeknek a megtalálásában és elemzésében
vállalna szerepet a,ÉMI. Nem teljesen új ez
a feladat számunkra' Az ezredfordulőn szá-
mos tanulmány készült nálunk, de azután ez a
téma háttérbe szorult. Most, hogy a kormány-
zat a lakáspolitikai kérdések köZött ismételten
hangsúlyos elemként foga|mazza meg a bérla-



kások arányának növelését, tlgy érzem, itt az
ideje, hogy az ÉMI is elkészítse javaslatait.

fnrusrmnm Az építési minőség és az ener-
giahatékonyság elvalaszthatatlanok egy-
mástól, s _ ha egyáltalán ez elképzelhető -
ez az elválas zthatatlans ág egyre .fokozódik.
Mit tud tenni az energiatakarékos megoldó-
sok terjesztése terén az ÉMI?
B. T. - Ez mindenképpen a jövő egyik
sarokpontja lesz. Erősíteni szándékozunk
a közreműködésünket, s mindenekelőtt a
panelprogram és más energetikai célú fel-
újítások kapcsán szeretnénk hozzájáru|ni a
hatékonyság növeléséhez. Így kivesszük a
részünket a Zö|d Beruházási Programból,
amelynél az energetikai igazolások nélkü-
lözhetetlenek. Elvárás' hogy a munká|atok
eredményeképpen realizálható megtakari
tást kimutassák, s erről igazo|ástnyújtsanak
be a pá|yázati nyertesek' Egy ilyen igazo-
lás pedig nem mellőzheti a szakmai meg-
alapozottságot, nem alapulhat téves szá-
mításokon' nz Éw szakemberei képesek
arra' hogy megfelelő gondossággal és ala-
possággal doIgozzák ki ezeket a kalkuláci-
ókat. Nagyon érzékeny, ugyanakkor komoly
dologról van szó, nélkülözhetetlen a pontos,
precíz munka. Az energetikai szintek javí-
tása ugyanis pénzre válthat'ő, minél jobb és
hatékonyabb az elvégzett felújítás' annál
kevesebbe kerül majd a fenntartás a tulajdo-
nosnak.

tómogatott projektek iranyába is? Szerepet
kívánnak vóllalni olyan korszerűs ítéseknél,
amelyeknél nem kiíejezettíeltétel a hasonló
igazolós megléte?
B. T. _ Amennyiben nem összeferhetetlen
számunkra, akkor mindenképp. Pártolandó
ugyanis, hogy ezek a számítások és igazo-
lások minél inkább szerves részévé váljanak
a felújításoknak, ahogy a pá|yázatok eseté-
ben már ma is azok. Minden olyan esetben
szívesen részt veszünk a folyamatban, ahol
nincs kizáró ok _ utóbbi a|att azt értem,
hogy egyszerre nem lehetünk kidolgo-
zói és ellenőrzőt is a számításoknak. Ami-
kor azonban nem mi kontrollálunk' szívesen
végezzik el a kaIkulációt '

frrsüffi Térjiink vissza egy kicsit az
innovációhoz, Ebben mennyire kívón a járt
úton haladni? Szómíthat a szakma, számít-
hatnak a laikusok arra, hogy Szentendrén a
koróbbi terveknek megfelelően születik meg
az innovációs park?
B.T. _ Az innováció a versenyképesség kulcs-
kérdése. Töreksziink ana, hogy az innovációs
park projektjét folytassuk, a technológiai plat-
form tekintetében és a klaszterek vot.ntkozá-
sában egyaránt szeretnénk megvalósítani az
elképzeléseket. Minden erőforrásunkkal azon
lesztink, hogy létrejöjjön az innováció e fon-
tos helyszíne. Ugyanakkor nem elégedhettink
meg ezze|, más irányban is az újításokat kell
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előtérbe helyeznünk. A feléledő építőanyag-
ipar számára szeretnénk innovációs szo|gá|ta-
tást kínálni, a tapaszta|atainkkal, a vizsgáIaÍi
eredményeinkkel kívránjuk segíteni a gyártő-
kat. A gyakorlati mérési tapasztalatainkat egy-
fajta szo|gá|tatásként kínáljuk nekik, amelyek
megalapozhatják fejlesztéseiket. Nálunk az
elméleti fudás és a gyakorlati tapasztalat össze-
kapcsolódik, s ennek köszönhetően nagy lesz
a hozzáadott érték. Innovációs termékekkel
szeretnénk piacra lépni veszélyes anyagoktól
mentes termékek terén' de az akusztikai és a
hőszigetelő rendszerek terén ugyancsak.

fÉÉsumm Mennyire kívónnak kütfötdi
partnereket bevonni az innovációba?
B. T. _ Nehéz kérdés, hiszen ebből a Szem-
pontból kettős az érdek. Magyarországon
támogatott, magyar kutatás esetén meglátá-
som szerint nagyon komoly érvet kell talál-
nunk ahhoz, hogy a határon túlról vonjunk
be szereplőket. Ugyanakkor uniós forráshoz
szinte lehetet|en hozzájutni akkor, ha csak
ma.qyar közösség pá|yázik _ ehhez kel| a
nemzetközi együttműködés a társintézmé-
nyek között. Ha tehát a tőkét elő tudjuk terem-
teni, akkor a magyar észt, a magyar tudást
kell eladni, ha pedig nem, akkor a nemzetközi
összefogás a járhatő ut.

fsÉ$cMffi Úi qeladotokról, új irányokról
beszélt az ÉMI iavőie kapcsan- A kiszélesí-
tett tevékenység jór a Szervezet bővítésével,
létszámgyarapodással is?
B. T. - Kényes kérdés, hiszen jelenleg erősen
szabá|yozott a bér- és a létszámkérdés vala-
mennyi ál|ami cégnél. Ám lehetséges, hogy
a feladatok megkívánják majd. Amennyiben
ahelyzetűgy hozza, akkor mindent meg kell
tenni azért, hogy lehessen szó bővítésről.

Zoltai


